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Deltagere: Hans Christian Petersen (HCP), Luís Cruz-Filipe (LC), Daniel Merkle (DM), Anders Yeo 
(AY), Achim Schroll (AS), Arthur Zimek (AZ), Magnus Berg Pedersen (MBP), Casper Asbjørn 
Eriksen (CAE) 
 
Afbud: Yuri Goegebuer (YG), Jing Qin (JQ), Kristian Debrabant (KD), Wojciech Szymanski (WS),  
Peter Schneider-Kamp (PSK), Camilla Dyrh-Jahns (CDJ), Daniel Rothborg Gregersen (DRG), 
Caroline Thingholm Thorarinsson (CTT) 
Referent: Inge Huus (IH) 
 
HCP er ny formand for Undervisningsudvalget efter at JC har forladt SDU. 
 

 
1. Godkendelse af dagsorden og referat fra mødet den 30. oktoberber 2020 

Dagsordenen blev godkendt. 
 
Referatet blev godkendt med følgende bemærkning: 
LCF har foreslået, at pizzamødet fremadrettet afholdes opdelt på uddannelserne, så det 
kan afholdes fysisk – ændres til: LCF foreslog, at præsentationsdelen af mødet 
fremadrettet blev holdt online, men at der også var et fysisk møde til spørgsmålene, 
opdelt på uddannelserne. 
 

2. Nyt fra Uddannelsesudvalget 
Beskæftigelsesegnethed og studieintensitet. Regeringen har besluttet, at universiteterne 
skal måles på, om de studerende gennem deres uddannelser klædes godt nok på til et 
efterfølgende job. Vi vil blive bedt om at udfylde nogle blanketterne, som bliver lagt 
online. Det vil mest være en kopiering fra Uddannelsesberetningen, hvor mange af 
oplysningerne allerede er indtastet. Intern deadline er 15. marts og 9. april skal fakultetet 
videresende til ledelsen. 
 
HCP vurderer, at anvendt matematik kan have et mindre problem. De studerende skal i 
gennemsnit studere 35 timer om ugen, men studerende på anvendt matematik svarer i 
studiemiljøundersøgelsen, at de gennemsnitligt bruger 34 timer på deres studie. Der skal 
indgåes en aftalte med de studerende om, hvor meget vi forventer, at de skal studere. 
 
De studerende skal gøres mere bevidste om, hvilke kompetencer de opnår gennem deres 
uddannelse. Der er studerende er ikke er klar over deres kompetencer, og hvordan de 
skal oplyse om disse, når de søger job. 
 



Kompetencerne fremgår af studieordningerne, men der skal mere fokus på at fortælle 
det direkte til de studerende.  
 
DM kommenterede, at kompetencerne angives udfra et akademisk point of view ikke ud 
fra virksomhedernes ønsker. 
 
På IMADA opleves det ikke som et stort problem, da de fleste studerende får job efter 
deres uddannelse. 
 
Der er aftalt en møderække med eksterne eksperter 
Datalogi   2021 
Date Science  2022  
Master i matematik  2023 
Matematik/Anvendt matematik 2024 
 

3. Nyt fra studienævnet 
Studienævnet har gået i gennem de nye kursusbeskrivelser, men pga. problemer med 
ODIN, skete det på baggrund af et dokument fra Fakultetet. Kommentarerne er sendt til 
underviserne. 
 
LCF spurgte ind til kommentar omkring formål. Hvorfor skal det stå under formål, når det 
står under indgangskrav? 
HCP svarede, at det er en del af kvalitetssikringen. Han går videre med det 
 

4. Corona-situationen 
En studerende har  henvendt sig vedr. mere forberedelsestid eller eksamensnedsættelse, 
da hendes børn var hjemsendte under eksamen. Fakultetet har valgt ikke at træffe en 
beslutning, men at overlade det til en fælles SDU beslutning. 

 
AY har oplevet flere tilfælde af plagiat ift. tidligere for SAM-studerende.  
LCF har også oplevet at flere studerende plagierer materialer. 
 
HCP opforderede til, at alle tilfælde af mistanke om plagiat skal indrapporteres til 
studielederen. 
 
CAE fortalte, at han var blevet inviteret til gruppe chats i løbet af skriftlige eksamener 
Han foreslog en anonym evaluering af hvor mange der har snydt ved eksamen og 
hvordan snyderiet foregår. 
 
 

 



5. Kursusevalueringer 
Følgende handleplaner blev behandlet: 
 
DM549  Godkendt 
DM550  Godkendt 
DM817   Godkendt 
DM877  Godkendt 
DM878/DS808 Godkendt med bemærkning til underviser 
DS800  Godkendt med bemærkning til underviser 
DS821  Godkendt med bemærkning til underviser 
MM555  Godkendt 

 
6. Eventuelt 

Der skal vælges ny platform for undervisningsudvalget da Blackboard nedlægges. 
Det blev besluttet fremover at bruge Teams. 
 
De kursusansvarlige undervisere er forpligtet til at oplyse deres TA’er om, at de skal 
overholde GDPR-reglerne. 
 
I studienænvet er der ud over en formand også en næstformand, som er en studerende. 
HCP vil gerne have det indført i Undervisningsudvalget også. 
I mail vedr. næste møde, inkluderes spørgsmålet. 
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